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Kassörens ruta nr. 2 – 2022. 

ALLA KAN BLI MEDLEM I  

HÄLSINGLANDS IDROTTSHISTORISKA SÄLLSKAP. 

Alla, med ambition att ta del av, sprida och bevara Hälsinglands 
digra och intressanta idrottshistoria, hälsas varmt välkomna som 

medlem i HIHS. 

Våra medlemsavgifter för 2022 är: 

  150;- Enskild medlem 

  250;- Föreningar och klubbar 

  350;- Förbund, företag och kommuner. 

Hur blir jag medlem i HIHS? 

Medlemsavgiften betalas till vårt bankgiro 273–0133  

eller via Swish 123 038 81 65. 

Kom ihåg att uppge namn och adress, gärna en e-postadress. 

Man kan även på vår hemsida: www.HIHS.se  

ansöka om medlemskap! 

Det är redan 360 som betalat medlemsavgiften för 2022. 

 

HIHS har, sen det senaste utskicket av Idrottsminnen, fått den 
stora äran att hälsa följande nya medlemmar varmt välkomna: 

 

Sven Görgård, Håkan Larsson, Peter Forsström, Kåge 

Pettersson, Gunnar Månström, Tomas Flodin och P-A 

Wallner Hudiksvall, Karl Erik Jonsson, Alfta, Håkan 

Gällström, Söderhamn, Sven Olov Lindgren, Näsviken      

och Sten Jonsson, Arbrå. 
 

Kontakta Owe Flodin på 070-569 08 31  

e-post: oweflodin45@gmail.com 

 om du har frågor rörande medlemskap. 
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Dags för andra numret                                                 
av Idrottsminnen 2022 
 

 
 
 

I detta nummer av Idrottsminnen 2–2022 skriver vi om vinnaren          
av  Hälsingeguldet 1983, Hans Johansson, Edsbyns IF.  
 
Pär Jonsson skriver om Färila IF:s första 100 år, i med och motgång. 
 
Lars Nordström kommer ihåg från VM-finalen i fotboll 1958.  
 
Från Gösta Nyqvists samling hittar vi denna gång en artikel om när 
HIF fick sitt första DM i fotboll efter mycket ”letande”, även en 
artikel om när Söderhamn fick sitt IP invigt, Gösta Nyqvist var där. 
 
Owe Flodin skriver om HIHS:s 31:a årsmöte på Järvsöbaden. Inga 
förändringar i styrelsen. 
 
Sven-Erik Jönsson skriver om när Ljusdal var bästa fotbollslag i 
Hälsingland. Tränare: Lennart ”Liston” Söderberg. 
 
Hälsingeguldet 2021 tilldelades Söderhamns UIF för deras 
överraskande SM-guld i Bordtennis.  
Utdelningen sker i Stadsparken Söderhamn, den 6 juni kl.17:00 
  
Nu finns kontaktinformation av HIHS:s styrelse. 
 
Olov Nilsson Sträng skriver om Bollnäs MK:s 100 års-jubileum 
 
Det är dags att efter pandemin göra den sedvanliga idrottsresan. 
 
Även Cafékvällar kommer att starta igen, vi börjar i Hudiksvall.  

 
Välkomna till Idrottsminnen Nr 2 – 2022 
Lars Hedlund 
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Hans ”Hasse” Johansson 
Edsbyns IF, en av de 
största bandyspelarna i 
Hälsingland..!! 
 

Hans Johansson tilldelades Hälsingeguldet 1983.  

Juryns motivering: ”Hälsingeguldet 1983 tilldelas Hans Johansson, 
Edsbyns IF, för bl.a. följande prestationer: Lagmedlem i Svenska 
bandylandslaget vilka blev världsmästare, ”bofast” i övrigt i bandy-
landslaget, framstående och i många fall avgörande insatser i 
Edsbyns bandylag, vilka kom till slutspel under 1983.  

Då Hans dessutom är en mycket representativ idrottskille även 
utanför arenan, är han en mycket värdig innehavare av 
Hälsingeguldet 1983″. 

Hans "Hasse" Johansson, född 23 april 1962 i Edsbyn.  

Hans är yngre bror till Ola Johansson och son till Elis Johansson, 
också stora grabbar i bandy.  

Hans är Stor grabb nummer 185.  

År 2014 valdes han in vid Svensk Bandy Hall of Fame. 

(samtidigt med två andra bandyprofiler i Hälsingland,               
Göran ”Dallas” Sedvall och Håkan Sundin) 

Hans Johansson var en toppforward och framgångsrik målskytt. 
Han spelade sju VM-turneringar och vann fyra VM-guld (1983, 
1987, 1993 och 1995). Han spelade 127 A-landskamper för 
det svenska landslaget. 

Han blev utsedd till årets man i svensk bandy säsongen 
1988/1989. 

Under sina år i Västerås SK spelade han 340 A-lagsmatcher och 
gjorde 503 mål, varav 13 i SM-finaler. Han tog fem SM-guld (1989, 
1990, 1993, 1994 och 19996) med Västerås SK.  
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Finalförluster: 4 (Med Edsbyn 1982 och 1984 och med Västerås SK 
1991 och 1997).  

Han vann den allsvenska skytteligan fyra gånger (1988, 1989, 1991 
och 1994).  

Hans Johansson började sin karriär i Edsbyns IF, A-lagsdebut som 
16-åring  i Edsbyn, säsongen 1978–79, spelade i Edsbyns IF till 
1984, fortsatte sedan i  Västerås SK mellan 1984 till 1997 och 
avslutade i ryska HK Jenisej Krasnojarsk, dit han gick säsongen 
1997/1998. Han blev därmed första svenska bandyproffs i Ryssland, 
men flera kom att följa. 

Landslagsdebut som 19-åring mot Finland i Varkaus den 8 december 
1981, Sverige vann, 4–3, och Hasse gjorde ett mål.  

14 säsonger med landslaget avslutade han som 33-åring med VM-
finalen i Roseville utanför Minneapolis i USA 1995, 6–4 mot Ryssland 
och två mål i avskedsmatchen. VM-guld! 

Som ni läser en lång karriär för Hasse i Bandy-sporten. Men vad gör 
Hasse efter bandy-sejouren? Fick en pratstund med Hasse och han 
gav mig följande digra lista på sysslor efter elitbandy-sejouren. 

• TV, expertkommentator ihop med Bosse Hansson, via Pops till 

Chris Härenstam i drygt 10 år.  

• Tillverkade och sålde HEJ-klubban. (Bandyklubba) 

• Startade bandyn från noll i Kina och var förbundskapten i 4 VM. 

• Varit med i ledarstaben i Edsbyn 2015–2018 (2 SM-guld) 

• Spelar fortfarande bandy i Enebyberg i div 2 ihop med bl a Göran 

Rosendahl och Magnus Norman. 

• Spelar även i korpen i ett lag med en blandning av musiker (ex 

Markus Krunegård) och gamla bandspelare (X:et Erixon, Pelle 

Einarsson och Kalle Spjuth). 

• Byggt och drivit ett undervattenshotell på Zanzibar (Tanzania) 

under 10 år (https://themantaresort.com) 

• Jobbar som Management Konsult och ledarskapsutbildare i eget 
företag sedan 1998 

Att Hasse har varit sysslolös efter elit-bandytiden det kan vi glömma 
och känner jag Hasse rätt, blir det säkert många fler spännande  
projekt framöver. 

Lars Hedlund 
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Färila IF – 100-åringen som 
fått motgångar i modern tid 

Färila IF fyller i år 100 år. Mycket har hänt genom åren. Men 
det är i modern tid, på 2010-talet, som föreningen fått 
genomlida prövningar i form av brand och hallras. Tur då att 
det också finns många fina minnen – och eldsjälar som 
jobbar vidare. 

Historien om Färila Idrottsförening hade kunnat starta redan 
1905. Det finns dokumenterat att en Hjalmar Wennberg då var i 
farten på skidor. Tidningsuppgifter gör också gällande att samme 
Wennberg tävlade i stavhopp 1907. 

Men det skulle dröja ända till den 23 september 1921 innan 
Färila IF började ta form. Den första skidtävlingen i FIF:s historia 
ordnades redan den 11 december 1921. Men det var ändå året 
efter 1922, som anses vara året då Färila IF bildades på riktigt. 

Att Idrottsparken sedan kom till på Ygskorset, tre kilometer öster 
om Färila, kan man tacka en präst för.  

När idrotten fått fotfäste i bygden på allvar fick FIF ett erbjudande 
att köpa mark på Blombergs Udde. Men köpeskillingen på 3 000 
kronor vållade en del huvudbry.  

Varifrån skulle pengarna tas? 

Då kom pastor Blomqvist till undsättning. Han tyckte att idrotten 
var nyttig för ungdomen och på frivillighetens väg samlade han in 
2 000 kronor. Men pastor Blomqvist hade ett förbehåll, det fick 
inte ordnas dans i "Parken". Nu blev det dock en kompromiss 
och en dansbana anlades. Nuvarande dansbana kom till 1931 
och byggdes in med väggar lagom till FIF:s 25-årsjubileum 1947. 

Lärare vann SM i spjut 

1930-talet var friidrottarnas årtionde. FIF skördade framgångar 
med namn som Erik Wennberg, en löpare som värvades till 
Örgryte. Färila IF har också haft en svensk mästare. Det var 
kastaren Lennart Atterwall som under några år bodde i Färila, där 
han arbetade som lärare, och som 1941 vann SM i spjut på 
65.12 
Både friidrott och skidor fick ett nytt uppsving på 1970-talet men 
ligger nu nere som verksamheter och sedan långt före millennie-
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skiftet har Färila IF övergått till att bli en renodlad fotbollsförening. 
Men en Färilafostrad yngling, Per Eriksson, vann 1989 USM-guld 
i kula tävlande för Västhälsinge Friidrott.  

I slutet av 1940- och början av 1950-talet var Färilaåttan en 
skidstafett som kunde locka 1 000-talet åskådare. Start och 
målplats var hembygdsgården i Valla. Johan Ståhl (farfar till 
diskusvärldsettan Daniel Ståhl) och skidkamraterna från Föne var 
framgångsrika.  

I fotbollstrean för första gången 

1947 blev ett märkesår för föreningen och fotbollen. Färila IF 
spelade för första gången i division 3 eller Nordsvenskan som 
serien hette på den tiden. Precis som på 1980-talet hade FIF 
svårt för att hänga kvar. Sejouren i Nordsvenskan blev ettårig.  
Tidigare, under andra världskriget 1939–1945, blev fotbollen 
lidande när många spelare låg inkallade i militär beredskap så att 
supermakternas härjningar inte skulle drabba Sverige. Förutom 
att få ihop lag var det svårt att få fram fordon till bortamatcherna. 
Det blev 1954 något så ovanligt i föreningens historia som DM-
final i fotboll hemma i Parken. Ljusne som var ett aktat namn i 
Sverige och nära att nå Allsvenskan vann dock med hela 11–0 
inför storpublik.  

Vintertid spelade det decenniets fotbollslag också bandy på 
Ygssjöns is. Boxning med Lennart Brink i spetsen fanns också i 
föreningens verksamhetsutbud. 

Modern fotboll med Rolf Jansson 

Fotbollen i Färila var i djup kris i början av 
1960-talet. Men så kom en ny lärare till 
bygden och det började hända saker. Det 
var Rolf Jansson, sedermera bland annat 
ordförande i Hälsinglands Fotbollförbund, 
som 1963 fick ett delvis ungt och mycket 
lovande gäng att lyckas vinna division 6 
direkt. Bara tre år senare spelade laget i 
fyran och stannade där i många år. 

FIF vann också junior-DM 1964 efter en 
skrällseger i finalen mot Söderhamn med 
1–0.  

 

Rolf Jansson i unga år 
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Vid den här tiden tog Färila IF 
också en DM-titel i sex-
mannabandy på hockeyrink 
genom att 1963 slå Enånger 
med 3–2 hemma på 
Centralskolans is. 
 
Färila IF blev distrikts-
mästare i sexmannabandy 
på hockeyrink 1963.  

 
I bakre raden ses Sven-Olle ”Sommen” Mårtensson, Urban Bryngelsson, Lars-
Ove Mickelsson (ordförande i FIF nu), Bert Andersson och lagledaren Göte 
Jonsson. I främre raden ses Karl-Erik Andersson (sedermera Ygeby), Sture 
Göransson, Janne Bylander och Gunnar Högberg. 

 
Äntligen serieseger i fyran! 

Under 1970-talet var Färila ett etablerat lag i division 4 med 
spelare som Sommen Mårtensson, Sören Haglund, Pelle Ferm 
och Benny Embretsen. Nämnas bör dock att både 1974 och 
1975 krävdes det seger i säsongens allra sista match på 
bortaplan mot Holmsveden respektive Marma för att hänga kvar 
– och det ordnade FIF.  
I slutet av 1970-talet började det på nytt hända saker. Kjell 
Pettersson, som på 1980-talet skulle bli både svensk och UEFA-
mästare som andretränare i IFK Göteborg, var idrottslärare på 
orten och tränade FIF 1978–79. Det blev serieseger i division 4 
1979. Det krävdes vinst i sista matchen mot Kilafors borta och 
där kämpade Benny Embretsen in matchens enda mål på Sören 
Haglunds hörna som Pelle Ferm nickskarvade vidare. Ganska 
typiskt för succésäsongen eftersom 48 av 68 mål tillkom på fasta 
situationer.  
Framgångar på 1980-talet 
1980 spelade laget därmed i trean för första gången sedan 1940-
talet. Sejouren blev tvåårig. Men 1980-talet blev ändå det bästa 
decenniet för föreningen ur fotbollssynpunkt med fyra av tio 
säsonger i trean och JDM-vinst och SM-deltagande 1984. Rolf 
Jansson tränade de framgångsrika juniorerna och även A-laget 
under ettåriga sejouren i trean 1987. Han återkom senare i 
sektions- och styrelsesammanhang och har även efter sin 
bortgång 2017 för alltid en viktig plats i FIF:s historia. 
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Rolf Jansson (till vänster) var aktiv i Färila IF i omgångar från 1963 och fram till 
2010-talet. Här ses han som tränare för P14-laget 1980 som inte tappade en 
poäng i Hälsingland det året utan vann både elitserie och DM (70:aden). En 
annan Färilaprofil är Börje ”Bäckis” Bäcklin näst längst till höger i bakre raden. 

 
Nya duktiga spelare kom fram i slutet av 1970- och början av 
1980-talet, bland annat målkungen Micke Wåhlström som sedan 
blev Färilas första allsvenska spelare, nämligen i Brage där han 
spelade under ett par år. Målvaktslegendaren K-G Oscarssons 
tre söner Urban, Håkan och Örjan var samtliga värdefulla i FIF-
tröjan. Bolltrollaren Roland Göransson, mittfältskollegan Tomas 
Wennberg och målspottaren Per Nilsson är också spelare som vi 
minns.  
Under 1990-talet spelade FIF återigen mestadels i fyran för att 
lagom till millenniumskiftet åter ta steget upp i division 3 – även 
denna gång bara under ett år. 

Internationella meriter 

Färila IF har sedan 1940-talet haft internationella kontakter av 
olika slag. Länge mötte FIF norska vänorten Tynset både hemma 
och borta (även i friidrott). Tyska JuS Fischbek hade föreningen 
utbyte med på 1970-talet.  
Under sommaruppehållet 1991 var Färila IF på utbytesresa till 
ryska Leningrad (nuvarande S:t Petersburg) där Dynamo var 
värdklubb under en och en halv vecka. Det var för övrigt endast en 
månad innan Sovjetunionen föll samman och splittrades i flera 
fristående länder. Möjligheten att träna och spela under speciella 
former under så lång tid gjorde dock FIF gott. Det blev inga 
förluster för tränare Leif Ångmans manskap under höstomgången.  
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Sommaren 1963 var idrottsbesöket från vänorten Tynset i Norge en stor 
händelse då trupperna marscherade genom Färila. Friidrott handboll 
och fotboll stod på programmet. 
 
 

På tal om internationella utbyten kan även nämnas träningsläger 
i Holland, Danmark och Jugoslavien under tider då Färila IF haft 
ekonomi som tillåtit detta. 
2011 inledde FIF division 4-spelet katastrofalt och beslutade då 
att låna in utländska spelare. Både amerikaner och spanjorer 
skapade uppryckning. Insatsen med utländsk förstärkning kom 
dock för sent och slutade för tidigt på hösten för att laget skulle 
hänga kvar.  

Branden ett mörkt kapitel 

I början av 1990-talet hade Försäkringskassans lokaler flyttats till 
Färilaparken och blivit klubbhus under vaktmästare Sven-Erik 
Wåhlströms kunniga och inspirerande ledning. Nu kunde den nya 
A-planen, som invigdes 1992 och träningsplanen med 
grusunderlag som tillkom några år tidigare, omges av ett fint 
bygge. 

Ett mörkt kapitel i FIF:s historia skrevs i augusti 2010 då klubb-
huset brann ner efter ett elfel. Än en gång mobiliserades frivilliga 
krafter till stordåd. När försäkringsbeloppet kom på tal tycktes 
pengarna räcka endast till tak över källardelen med omklädnings-
rummen (suterräng).  
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Men då spottade Färilaborna i nävarna. Förutom alla privat-
personer, som på något sätt hjälpte till, skänkte företag pengar 
och virke och klubbhuset byggdes upp för att 2011 bli ännu 
ståtligare än tidigare.  

Fotbollshallen som rasade 

Under 2010-talet skulle Färila IF åka på ytterligare en smäll även 
om det inte var direkt förknippat med den egna verksamheten. 
FIF var tillsammans med övriga fotbollsklubbar i Ljusdals 
kommun engagerade i bolaget bakom jättetältet fotbollshallen i 
Ljusdal som togs i bruk hösten 2015.  

Men glädjen blev inte långvarig. Tre gånger rasade fotbollshallen 
samman. Våren 2019 beslutades det att inte försöka resa 
jättetältet på nytt. Men konstgräset och omklädningsrummet finns 
kvar på Älvvallen. Så allt var ändå inte förgäves. 

Nya tider – nya lösningar 

På 1990-talet inleddes något som varit helt otänkbart tidigare. 
Grannklubbarna Färila IF och Korskrogens IK lade rivaliteten åt 
sidan och började samarbeta främst kring ungdomsfotbollen.  

På senare år har seniorfotbollen i FIF haft vissa problem med att 
locka bygdens spelare. Verksamheten har dock räddats mycket 
tack vare eldsjälar i ledning och styrelse samt flera utrikes födda 
spelare som fått fotbollen i Färila som viktig fritidssysselsättning. 
Idrottsgemenskapen har därmed blivit en fin möjlighet till 
integration samtidigt som seniorfotbollen i FIF kan leva vidare (nu 
i division 5).  

Pär Jonsson 
Kommunikatör, f.d. journalist och i många år aktiv kring FIF:s 
ungdomsfotboll. 

 
Har Ni några egna idéer som det borde skrivas 
om i Idrottsminnen, hör av er till redaktionen..!!! 
 

Lars Hedlund  larshedlund400@gmail.com 

070 – 624 78 56  

Lars-Gösta Larsson larsgostalarsson@gmail.com 

070 – 343 49 69 
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Drömmen om VM 2022 är över 
– men gamla minnen består 

 
I höst står det lilla landet Qatar som värd då 32 nationer gör 
upp i Fotbolls-VM 2022. Men för Sverige är drömmen om ett 
nytt succéfyllt mästerskap över. I den sista kvalmatchen föll 
vi med 2–0 mot Polen. Nu får vi vänta i fyra år på en ny 
chans att nå VM-framgångar. Vi har ju upplevt några tidigare. 
Mästerskap som väcker minnen. 
 
Vem minns inte den heta sommaren 1994 då Sverige grävde 
guld men fann brons i USA. Den heta sommaren då hela Sverige 
kokade av glädje. När vi badade nakna på Sergels Torg (långt 
innan Samir och Viktor gjorde det). 4–0 i bronsmatchen mot 
Bulgarien! Utan tvekan en av de största framgångarna genom 
tiderna för svensk fotboll.  
 
Men det är inte USA-äventyret som väcker mina minnen vart 
fjärde år. Mitt allra främsta fotbollsminne går drygt 60 år tillbaka i 
tiden. Till den allra största av framgångar. VM-finalen 1958. 
Sverige mot Brasilien. 
 

Nära trampas ner 

Den 29:e juni 1958 står jag som 
liten 12-årig parvel bland 50 000 
hysteriska åskådare på Råsunda 
Fotbollsstadion, Stockholm. Jag 
står som i en packad sardinlåda 
bakom Brasiliens mål. 

Fem minuter in i matchen gör 
Nisse Liedholm 1–0 till Sverige! 
Hurra! Och jag är nära att bli 
nertrampad. Jublet vet inga 
gränser. Funnes det ett tak över 
Råsunda hade det lyft och seglat 
iväg ut över Östersjön. En 
explosion som säkerligen gör 
utslag på richterskalan. 

Lars Nordström, 12 år 
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Som tur är har jag en grupp bastanta militärklädda män vid min 
sida. De bildar ring runt mig och ger mig personligt skydd resten 
av matchen. Vilket behövs. 
– Var inte rädd grabben. Vi hjälper dig. 
 
Jag står där alltså utan sällskap. Mina föräldrar har lyckats ordna 
två sittplatser på ena långsidan. Tanken är att en avlägsen 
släkting ska finnas vid min sida på ståplats. Men han försvinner 
snabbt i vimlet. Jag hittar honom inte förrän matchen är över och 
publiken lämnar Råsunda. Men mina nyvunna vänner och 
livvakter överger mig inte. 
 
Scenförändring 
Glädjen över ledningsmålet varar inte länge. Snart får vi lära oss 
artistnamnen på de odödliga mörka fotbollsvirtuoserna. Vavá 
som snabbt kvitterar och även ger Brasilien ledningen. 17-årige 
Pelé, som får sitt genombrott och blir en legendar. Världens 
bäste fotbollsspelare genom tiderna, enligt min mening. Didi, 
Santos, Zagallo, Zito, Garrincha, Gilmar. Alla legendarer som ger 
Brasilien VM-titeln för första gången. 
 
Förvirrande benställning 
Mest yr i skallen blir den här kvällen Sveriges vänsterback Sven 
Axbom som möter Garrincha. En avig trollgubbe, hjulbent på 
vänstern och kobent på högern. Fintar i kombinationer omöjliga 
att förstå för gode Axbom som gång på gång blir förbisnurrad. 
 
Tidernas landslag 
Lika många legendarer i Sveriges uppställning. Ett landslag som 
saknar motstycke i svensk fotbollshistoria. 
Nacka Skoglund (den ”Vajande majskolven”), Kurre Hamrin, 
Agne Simonsson, Gunnar Gren, Sigge Parling, Orvar Bergmark, 
Nils Liedholm…Vilka lirare!  
Det blir förlust i finalen, men redan i semifinalen mot regerande 
världsmästarna Tyskland skrivs historia. Seger med 3-1 efter 
bland annat ett avslutande konstmål av högeryttern Kurre 
Hamrin, som från mittlinjen promenerade igenom hela tyska 
vänsterförsvaret ända upp till kortlinjen där han lyfte in bollen i 
det tyska målet. Ett mål som än i dag med jämna mellanrum 
vevas i våra Tv-kanaler. Tidernas fotbollskonst! 
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Centergigant i Wales 
Många minnen från detta VM. Såg för övrigt en gruppspelsmatch 
också på Jernvallen i Sandviken mellan Ungern och Wales. Här 
fanns centergiganten John Charles som var ostoppbara i luften. 
Han nickade lika hårt som andra sköt med sina fötter. Stor idol 
som räddade 1–1 med just en nick efter hörna. 
 
Vad hade han i väskorna? 
Tillbaka till finalen på Råsunda fascineras jag inte bara av de 
kvicka och tekniska spelarna i det brasilianska laget. Plötsligt 
faller en spelare och ligger kvar på mattan i plågor. Ut rusar då 
”medicinmannen” Mario Americo för att bistå. Ja, jag kallar 
honom för medicinman eftersom han liknar en sån från de 
Tarzantidningar jag läser. Runt midjan bär han ett brett bälte på 
vilket det hänger ett stort antal flaskor, väskor och en mängd 
annan utrustning. Innehållet vet vi inget om, men efter 
behandling studsar den fallne spelaren upp som om ingenting 
hänt. 
Ja, även medicinmannen är för en tolvåring också mycket 
spännande att följa. När domaren blåser av matchen rusar 
medicinmannen på nytt ut på planen. Stjäl matchbollen från 
domarens famn och räddar hem bollen till de nya 
världsmästarna. 
 
Från ståplats/ Lars Nordström, 12 år 

 
 
Fotnot: I den svenska VM-truppen fanns också Åke ”Bajdoff” 
Johansson från Norrköping, som dock inte fick någon speltid i 
VM.  
20 år senare möts vi öga mot öga. ”Bajdoff” och jag. Blir goda 
vänner och jag uppvaktar honom på 50-årsdagen hemma i 
Norrköping. Vi besöker Valdermarsvik där hela IFK-elvan har 
sina sommarvisten. ”Bajdoff” och jag spelar även fotboll 
tillsammans. På en gräsplan bakom ett hotell i Playa del Ingles. 

Men det är en helt annan historia….. 
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Hälsinglands Idrottshistoriska 
Sällskaps kontaktpersoner: 

 
Ordförande: 

Lars Hedlund,   070-624 78 56,    
larshedlund400@gmail.com 

Vice ordförande: 

Olov Nilsson Sträng 070-645 58 09 
nilsson.strang@gmail.com 

Sekreterare: 

Anders Skoglund 070-690 93 01 
agskoglund@gmail.com 

Kassör: 

Owe Flodin  070-569 08 31 
oweflodin45@gmail.com 

Ledamot: 

Leif Styrman  070-229 93 00 
leifstyrman11@gmail.com 

Ledamot: 

Sune Nordh  070-356 14 10 
nordhsuune@gmail.com 

Ledamot: 

Christer Stridh  070-693 99 70 
christer.stridh@gmail.com 

Suppleant: 

Erik Wiger  070-749 00 38 
erik@wiger.net 

Suppleant: 

Jan-Erik Robertsson 070-218 16 66 
keka@bandybyn.se 
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Klipp, från Göstas enorma  
samling av tidningsurklipp !! 
 
Detta skrev Gösta Nyqvists 26 januari 1989 i 
Söderhamns Kuriren. 
 

När postkvitto på 12 kr räddade 
Hudiksvalls IF:s DM-tecken i fotboll. 
Jag sitter och tänker tillbaka på min ungdomstid i Stenberg, 
Idenor och till de många fotbollsfinalerna som spelades på 
Kotorget på ”den gamla goda tiden”. 

Det var något visst med DM-finalerna förr. Man pratade länge i 
förväg om hur det skulle gå lagen emellan. En fotbollsfinal som 
gått till historien var den mellan Hudiksvalls IF och Söderhamns 
IF år 1913. 

Första gången HIF deltog i fotbolls-DM var 1912, men blev då 
slagna av Strands IF med 4–2 i gruppspelet. Men 1913 var året 
som blev historiskt, började med att man slog Hybo AIK med 3–0 
och nu skulle man möta Strands IF i semifinalen. 

Den matchen kunde ju inte sluta annat än med Strand-seger. 
Något annat var otänkbart. Men HIF gladde sina trogna och 
segrade med 4–3. 

Nu började olyckskorparna sina ”profetior”. Nu har ni ställt till dä. 
Inte kan ni hålla Söderhamns IF stången! Va stryk ni skall få!   

Finaldagen kom. Söderhamns IF ansågs sig redan som 
segerherrar mot ”dom där småpojkarna”. Men under matchen 
blev det ”småpojkarna” som bestämde takten. 3–1 var resultatet 
vid speltidens slut och HIF var för första gången Hälsinglands 
distriktsmästare i fotboll. 

Men det gick Söderhamns IF och Strands IF helt på nerverna. 
Man slog sina kloka huvud ihop för att vid förbundsmötet i Ljusdal 
få oss diskade. Man lyckade vid detta möte förklara oss icke 
berättigade att behålla DM-tecknet och fotbollspokalen. Man 
hade kommit underfund med att vi ej hade betalt in avgiften till 
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Svenska fotbollförbundet i tid. Att vi, som ombudet påpekade, 
insänt dubbelavgift togs ingen hänsyn till.  

Under möte kom telegram från Anton Johansson i Svenska 
fotbollförbundet med följande kort innehåll: Hudiksvalls IF ej med 
i fotbollförbundet. Detta telegram kastades fram på bordet av 
Kalle Gustafsson, Strands IF. Saken var klar ansåg man. 
Hemkomna till Hudiksvall sattes alla klutar till från HIF:s sida för 
att bevisa, att de sänt in avgiften, inte bara en utan en dubbel, 
därför att anmälningstiden överskridits. Vilket jubel blev det inte 
när sekreteraren i HIF på måndagskvällen efter mötet ur 
västfickan drog upp postkvittot på insända 12 kronor till Svenska 
fotbollförbundet. Anton Johansson, SvFF blev tvingad till reträtt 
och HIF erkändes som DM-mästare. 

Följande spelare fick DM-tecken: John Karlsson, Einar Larsson, 
Ferdinand Laurén, Axel Wennström, Jörgen Jörgersson, John 
Ström, Axel Hellqvist, Gunnar Lundemo, Harald Blom, Knut 
Hansson och Steff Boqvist. 
  

Strands IF när de vann DM 1908.  
Många i det här laget var nog med och förlorade 1913. 
 
Lars Hedlund 
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Klipp, från Göstas enorma  
samling av tidningsurklipp !! 
 
Detta skrev Gösta Nyqvists 18 maj 1989 i 
Söderhamns Kuriren. 
 

”Slaktarn” och ”Sten-Pelle” tävlade 
när Söderhamns IP invigdes 1933. 
Invigningen av Söderhamns nya och moderna idrottsplats ägde 
rum i samband med nationella tävlingar i allmän idrott den 7 juli 
1933. En del av den svenska eliten ställde upp, nämligen ”Sten-
Pelle” Pettersson, ”Slaktarn” Harald Andersson, Erik Ny med 
flera. 

Även de bästa från Hälsingland fanns på plats. Sammanlagt 
deltog ett 70 talet mannar. 

Nära 3000 åskådare hade infunnit sig. Sedan idrottsplats-
styrelsens ordförande kamrer Axel Bendrik, med några ord 
överlämnade den nya idrottsplatsen till staden, förklarades 
planen invigt av stadsfullmäktiges ordförande Ernst Lindy.  

En vacker defilering av samtliga föreningars idrottsmän, ett 150-
tal, vidtog varpå man var klar för själva tävlingarna. 

Några märkligare resultat uppnåddes icke beroende till största 
delen på att banornas lösa beskaffenhet. ”Sten-Pelle” lyckades 
dock nå 15.3 på korta häcken, överlägset slående sina 
medtävlare. 

Några andra resultat kan nämnas.  

Kula: Harald Andersson, Falun 12,67.  

Diskus: Harald Andersson, Falun 45.38.  

Höjdhopp: Wolmar Eriksson, Studenterna 1.70. 2. Yngve Woxberg, Strand 170.  

Längdhopp: Olle Hallberg, Castor 6.74.  

Häck 400 m: Sten Pettersson, IK Göta 54,0. 2. Erik Dahlberg, Forsa IF 54,2.  

5000 m H Andersson, Huge 16,13. 2. J Hedblom, Söderhamns IF 16,18.  

1500 m Erik Ny, IK Mode 4.11 2. Folke Svedlund, Arbrå 4.13. 
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Jo, nog kommer jag ihåg den tävlingen, fast det var 56 år sedan. 
På den tiden, 1933, bodde jag i Stenberg, Idenor. Man hade ju 
läst om tävlingarna i tidningen, så jag beslöt mig för att cykla den 
långa sträckan till Söderhamn. Man ville ju se diskuskastaren 
Harald Andersson, även Slaktarn, Sten Pettersson, häcklöparen 
och löparen, Erik Ny. 

Jag startade ganska tidigt hemifrån på morgonen. Det var en 
vacker söndag. Efter att ha åkt genom Iggesund- Njutånger- 
Enånger tog jag en paus där och fortsatte sedan till Norrala och 
byn Svarven, där jag blev bjuden på mat och dryck. Sedan var 
det inte långt kvar till Söderhamn. 

Efter tävlingen slut som drog ut på tiden, var det bara att 
återvända hem igen, många Idrottsminnen rikare. Jag kom 
ganska sent hem och skulle vara på i Håstaholmen redan 06.00.  

Det var för all del inte första gången jag var i Söderhamn. Året 
före, 1932 deltog jag och mina kamrater i DM-terrängen för 
Idenors IK nämligen, Hilding Berglund samt Hilding och Helge 
Wahlström. 
 
/Sune Nordh 

 

Storfrämmande i Ljusne lördagen 
den 3 juli 1943 !! 
Texten hämtad från Söderhamns Tidning fredagen 2 juli 1943 

Idrottsmässan på lördag i  Ljusne 
Folkets Park kommer att bjuda på 
utmärkta arrangemang. För 
scenframträdandet har man nämligen 
kontrakterat ingen mindre än revykungen 
Karl Gerhard och denne är väl alltför 
välkänd för att behöva närmare 
presentation. Den svenske Aristofanens 
reser under några korta sommarmånader 
i folkparkerna, där han sjunger ur sin 
förnämliga repertoar .    

Karl Gerhard ackompanjeras av kapellmästare Gösta Alenius 



20  
 
 

Tisdagen 5 april 2022 höll Hälsinglands 
Idrottshistoriska Sällskap, ett lugnt och 
välordnat årsmöte, under ledning av 
mötesordförande Ingvar Thuresson på 
Järvsöbaden. 

Ordförande Lars Hedlund öppnade mötet och hälsade de 12 
mötesdeltagarna, som hörsammat vår inbjudan, varmt välkomna. 
Därefter förklarade Lars sällskapets 31:e årsmöte öppnat samt 
tände ett ljus och påkallade en tyst minut för att hedra minnet av vår 
bortgångne hedersledamot Carl-Fredrik Spansk.  

Sedan överlämnade Lars ordförandeskapet till den enhälligt valde 
mötesordföranden Ingvar Thuresson. 

Sekreteraren Anders Skoglund fick förtroendet att upprätta dagens 
mötesprotokoll vilket skall justeras av Leif Styrman. 

Med mötets godkännande lades: inbjudan, dagordningen, 
verksamhets-, förvaltnings-, revisionsberättelserna samt budget för 
2022 till handlingarna. 

Styrelsen beviljades, enhälligt, full ansvarsfrihet för det gångna året. 

Beslut togs, i enlighet med styrelsens förslag, om att 
medlemsavgifterna, ska vara oförändrade: 150;- för enskild medlem, 
250;- för föreningar och klubbar samt 350;- för förbund, företag och 
kommuner. 

Sällskapets "Forskarpris", bestående 
av Hälsingebocken, diplom och 
blommor, utdelades till Sune Nordh, 
för bl.a. hans engagerade forskning om 
gamla idrottsplatser i alla 
Hälsingekommuner. 

Till sällskapets styrelseordförande, på    
1 år, omvaldes Lars Hedlund, Norrala.  

Sune Nordh, Söderhamn, Christer 
Stridh, Hudiksvall och Owe Flodin, 
Korskrogen omvaldes som ordinarie 
styrelseledamöter, alla på 2 år. 

 Sune Nordh 

Nordh 



21  

 
 

Till styrelsesuppleanter omvaldes Erik Wiger, Järvsö och Jan-Erik 
Robertsson, Edsbyn på 1 år. 

Revisorn Ingvar Thuresson, Hudiksvall och suppleanten Tore 
Tjärnberg, Hudiksvall omvaldes på 1 år. 

Anders Svensson, Söderhamn, Lars Andersson Hudiksvall och Jan-
Erik Flink, Bollnäs omvaldes som ledamöter i valberedningen på 1 år. 

Beslut togs om att ordföranden och kassören, var för sig, har full rätt 
att teckna firman samt full tillgång till internetbehörighet, 
dispositionsrätt och bankkort. 

 

Innan mötet avslutades med 
kaffe och bulle, överlämnades 
en blombukett till vardera Lars 
Hedlund, Ingvar Thuresson, 
Sune Nordh och Owe Flodin 
som tack för deras 
engagemang i HIHS.  

Ingvar Thuresson tackade för 
att han hade fått leda dagens 
möte. 

Lars Hedlund tackade för 
förtroendet att få leda HIHS 
ytterligare ett verksamhetsår och 
meddelade samtidigt att 
Hälsingeguldet 2021 tilldelas 
Söderhamns UIF-lag med 
följande motivering:  

”Hälsingeguldet för 2021 års mest uppmärksammade 
idrottsprestation tilldelas Söderhamns UIF:s bordtennislag. 
Efter att från sin fjärde plats i grundserien, vinna i semifinalen 
mot Spårvägen och sedan segra i finalen mot Halmstad med 
siffrorna 2–1. SUIF vann tredje avgörande finalmatchen på 
bortabord och SM-bucklan fick åka med hem till Söderhamn.” 

Vår förhoppning är att priset kommer att delas ut vid lämpligt 
tillfälle under våren 2022 av Henrik Sonerud, Oilquick och 
Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap. 

Nedtecknat av Owe Flodin. 

Mötesordförande Ingvar Thuresson 
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Ljusdals IF var Hälsinglands bästa 
fotbollslag i slutet av 1960-talet !!! 

Slutet av 1960-talet var en storhetstid för Ljusdals IF, som då var 
Hälsinglands bästa fotbollslag. Med Lennart ”Liston” Söderberg 
som spelande tränare gjorde LIF succé i div II. 

–  Vi var ju nära att gå upp 

första året i tvåan. Kan du 

tänka dig AIK mot Ljusdal på 

Råsunda? Det var inte så 

långt bort, vi blev trea det året, 

säger Lennart Söderberg då 

han minns tillbaka på de 

framgångsrika åren i Ljusdal. 

Vägen uppåt hade startat 
några år tidigare med Jens 
Lindblom som tränare. 
Seriesegern i div 3 år 1966 
följdes av ett misslyckat kval. 
Bättre gick det året därpå. Det 
blev ny serieseger i trean och 
den här gången blev det 
uppflyttning till division 2. 

Då ska man ha i åtanke att div 2 på den tiden var steget under 
allsvenskan. Seriesegraren gick till allsvenskt kval. Dagens 
seriesystem är helt annorlunda med både superettan och div 1 
innan man är nere på division 2.  
Jens Lindblom var således tränare säsongen 1967. Men Jens 
bröt benet och Ljusdals IF fick söka sig en ny tränare. I 
allsvenska AIK spelade Lennart Söderberg ytterback. Men 
tränare hade han aldrig varit. Hur kom det sig då att han kunde 
hamna i Ljusdal som spelande tränare? 

–  Det var Rolph Halvarsson och Palle Fredriksson som satt på 

läktaren en match mot Hammarby. Efteråt kom dom ner och 

snackade. Jag var väldigt intresserad av ett tränarjobb och här 

fick jag chansen, berättar Lennart. 

”Liston” kommer ihåg … 
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Då hade han ett civilt jobb i Stockholm som typograf på Norstedt 
& Söner. I Ljusdal fick han jobb på civiltryckeriet på Ljusdals-
Posten och skrev även krönikor på tidningen. Inte ens på den 
nivån var således fotbollen ett heltidsjobb. 

Det blev alltså Lennart Söderberg som fick avsluta säsongen i 
trean 1967 med att föra upp Ljusdal till division 2. 
Än i dag pratas det om hur hårt Lennart Söderberg tränade laget 
inför premiärsäsongen i tvåan. En som minns det är Örjan Modin: 

– Jävlar vad vi sprang. Jag har aldrig tränat så hårt. Jag tyckte vi 

tränade hårt och sprang mycket i bandyn, men det här var mer, 

säger Örjan. 

Var det då den allsvenska modellen från AIK som Lennart 
Söderberg överförde till Ljusdal? Nej, inte alls… 

–  Det här var mycket hårdare än det vi körde i AIK. Där var det 

minimalt med konditionsträning. Så är det än i dag, man törs inte 

träna kondition. Jag var obarmhärtig och har aldrig brytt mig om 

vad spelare och ledare sagt. Det fanns allsvenska klubbar som 

tränade tre gånger i veckan på den tiden, vi körde fem gånger i 

veckan, säger Lennart. 

Stående fr v Seth Rapp, Henry Norin, Kalle Engblom, Torbjörn Ek, Bosse 
Andersson, John Aronsson, Urban Hagman, Göte Nylund, Lennart Söderberg. 
Knästående fr v Bror Forselius, Ove Svensson, Håkan Sellman, Lennart 
Eriksson, Lars Göran Eng, Stig Forselius, Mats Olov Henriksson och Gösta 
Källberg. 
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Det blev en minnesvärd premiärsäsong i tvåan 1968. Skellefteå 
borta i premiären slutade med vinst 3–1. Hemmapremiären mot 
Holmsund vann LIF med 3–0 inför 3.200 åskådare på Älvvallen. 

Efter två omgångar var Ljusdal sensationellt i serieledning! 

Premiärsäsongen gav nio vinster, nio oavgjorda och endast fyra 
förluster på 22 omgångar. Det räckte till tredje plats efter 
Sandviken och Sandåkern. Det fanns verkligen kvalitet i det här 
laget. Då Norrland skulle spela en match mot landslaget i 
Sundsvall fanns Lars-Göran Eng, Bosse Andersson och Lennart 
Söderberg i fyrbackslinjen. Det var endast Ove Svensson som 
saknades. Det andra året i tvåan blev inte lika framgångsrikt. 
Ljusdal slutade sjua i serien med 21 poäng. 1970 slutade laget 
nia i serien med 16 poäng. 1971 gjordes en serieomläggning, då 
antalet div 2-serier skulle bantas. Fem lag åkte ur. Ljusdal gjorde 
en riktigt bra säsong och spelade ihop 24 poäng. Det gav åttonde 
plats och nedflyttning i en rekordjämn serie, där Brynäs blev fyra 
på 25 poäng, en poäng före Ljusdal. 

 
I Ljusdal är Lennart Söderberg 
ihågkommen för sina 2,5 år som spelande 
tränare och Lennart själv minns åren i 
Ljusdal mycket väl. 
–  Jag har mycket att tacka Ljusdal för. 

Det blev en mycket, mycket bra start på 

min tränarkarriär, säger Lennart som 

senare hade uppdrag i Sverige, Norge, 

Danmark och Cypern som tränare.  

 

Han har nu hunnit bli 80 år gammal. Han bor i Västerås, där han 
bland annat tagit upp VSK i allsvenskan två gånger. Det har 
naturligtvis skett med hans egna träningsmetoder. 

–  Jag använde 16 spelare ena gången och 17 spelare andra 

gången. Numera är det stora trupper och skador, skador och 

skador. Uttrycket träning ger färdighet stämmer. Blir man inte 

bättre av att träna mycket har man valt fel sport, säger den 

färgstarke Lennart Söderberg.  

Sven-Erik Jönsson 
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Vinnarna av Hälsingeguldet 2021 

Söderhamns UIF – lag  
 

En säsong kantad av Corona, utebliven japansk spelare och skada 
på en av nyckelspelarna gjorde ju inte SUIF till någon självklar 
slutspelskandidat när några omgångar av Pingisligan återstod. 

Som fjärde lag till slutspel, och i semifinalen var det inte SUIF som 
hade favorittrycket på sig, därför kunde de spela mer avslappnat. Den 
tidigare skadade Anders Eriksson gjorde comeback och bidrog med 
hög kvalitet och kapacitet i slutspelet. 

Tillsammans med ankaret Viktor Brodd och uppstickaren Jonathan 
Mc Donald besegrade man Spårvägen i semifinalen i två raka 
matcher. 

Därefter väntade Halmstad BTK i finalen. En jämn och spännande 
matchserie där SUIF imponerande, vann tredje avgörande på 
bortagolv och SM-bucklan fick åka med hem till Söderhamn. 

En insats utöver det vanliga av gänget från ”lilla” Söderhamn. En stad 
där SUIF under många år har varit verksam både inom elit och 
breddverksamhet och bidragit till tillväxt i form av pingisgymnasium 
och nya kommuninnevånare.  

Pingishallen har blivit en plats där många trivs och kan utvecklas i 
den sport som man brinner för.  Vi gratulerar SUIF till HG 2021 !! 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

I laget spelade under säsongen: Viktor Brodd, Anders Eriksson, 
Jonathan Mc Donald, Per Sandström och Anton Hjort. 

Foto: Söderhamns-kuriren 



26  
 

 

Nu har i alla fall  

Bollnäs MK fått fira sitt 

100 års-jubileum…!! 

 
 

Bollnäs Motorklubb, tidigare Hälsinglands motorklubb firade sitt    
100-årsjubileum på Scandic i Bollnäs fredagen den 6 maj 2022 inför 
drygt 100 närvarande. Hälsinglands motorklubb, senare Bollnäs 
motorklubb, bildades 1921 och är en av Sveriges äldsta 
motorklubbar. Första tävlingen genomfördes redan 16 oktober 1921 
och sen har det varit tävlingar i många olika motorsporter såsom 
motocross, biltävlingar på vägen och isar på sjön Varpen, där 
Varpen-loppet var en klassisk tävling. Isracing, snöskotrar, rally-
cross, rally, crosscart, folkrace och enduro är andra motorsporter 
som Bollnäs motorklubb arrangerar.  

De har idag en bred verksamhet med många ungdomar som är 
intresserade av motorsport, och i höst kommer klubben få det 
stora uppdraget att arrangera Novemberkåsan i skogarna runt 
Bollnäs det blir något att se fram emot bland de 20000–30000 
besökarna 

Under kvällen som besöktes av bland annat Bollnäs Kommun, 
Svemo, Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap med flera, delades 
gåvor och gratulationer ut.  

Bollnäs motorklubb delade ut gratifikationer till flera ledare inom 
klubben som arbetar ideellt under många år i klubben, utan deras 
arbete skulle inte en så här stor klubb kunna fungera.  
Kan nämnas att Olle Bergman som också fick gratifikation, har  
suttit i klubbens styrelse i 50 år och gör det fortfarande. Mycket 
imponerande. 
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Under kvällen fick Bollnäs MK 
besök av Småstadsliv, som 
delade ut något annorlunda pris. 
Som tex. priset till Göran ”Zamora” 
Lind, prestationen för högsta 
flygturen under en rallycross-
tävling, det sägs att rekordet är      
4 meter med nedriven elledning 
också, vissa säger att det var nog     
14 meter, men de tar nog i lite.  

Det var ett mycket uppskattat 
inslag. 

Journalisten och fotografen 
Kenneth Olausson berättade 
personligt om Bengt Åbergs 
bedrifter i VM och dusterna som 
Bengt hade på banan med Arne 
Kring som var en stor vän.  

Det kom många historier som berättade hur det var bakom kulisserna 
och att allt inte alltid var glamoröst att tävla inom motorsport.  

En kväll som bara tog slut allt för fort, men kommer att finnas kvar i 
vårt minne lång tid.  

Bollnäs motorklubb kommer att förgylla alla oss motorintresserade 
framöver och det är vi mycket glada för. 
 

Stort Grattis till första 100 åren….!! 
Olov Nilsson Sträng 

 

Idrottsminnen i present !!! 

Har ni någon som snart fyller år !! 
En bra present är ju att bjuda på ett medlemskap i 

Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap 2022. 

Kontakta oss så grejar vi det ! 

Owe Flodin 070-569 08 31 oweflodin45@gmail.com 

Lars Hedlund 070-624 78 56 larshedlund400@gmail.com 
 

Småstadsliv i aktion … 
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Nu börjar det bli normala 
tider igen för Hälsinglands 
Idrottshistoriska Sällskap. 

 
Efter några kämpiga år för Hälsinglands Idrottshistoriska 
Sällskap, börjar det se lite ljusare ut. Några saker vi inte 
har kunnat utföra under dessa år, hoppas vi innerligt att 
det skall fungera som vanligt igen.  

1. När HIHS fyllde 30 år 2020, var ju tanken att vi skulle ha 
jubileums-caféer i alla Hälsinglands kommuner. Program för 
jubileums-caféerna var redan spikade för Söderhamn och 
Hudiksvalls kommuner. Då kom coronaviruset ”covid-19” och 
satte stopp för allt vi hade planerat. Men i år 2022 är vi redo. 

2. Idrottsresor, som varit vanligt varje år, gick ju inte heller att 
genomföra. Men i år 2022 är vi redo. 

3. Våra möten har ju heller inte kunnat genomföras som vanligt, 
men vi har ändå haft våra styrelsemöten och årsmöten, men i 
mindre omfattning. Vi har även haft digitala möten i AU. 

4. Hälsingeguldet har delats ut, men visst var det olyckligt att Erik 
Rost, skidorienteraren fick vänta i 1 år, på sitt Hälsingeguld. 

5. En intressant nyhet blir det i alla fall nästa år 2023. Då kommer 
det att instiftas en ny utmärkelse för ungdomar upp till 18 års 
ålder. Hälsingeguldet-Ungdom är benämningen på 
utmärkelsen. Det är OilQuick tillsammans med Hälsinglands 
Idrottshistoriska Sällskap som kommer att ansvara för att alla 
idrottsföreningar som bedriver ungdomsverksamhet inom 
Hälsingland kommer att få möjlighet att söka utmärkelsen för 
sina ungdomar. Utmärkelsen kommer att vara detsamma som 
för Hälsingeguldet, stipendium 5.000:- 

Ansökningsblanketter kommer att sändas ut till alla idrottsföreningar i 
Hälsingland som bedriver ungdomsverksamhet i början på år 2023. 
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6. Något som vi HIHS är tacksam för är att Ni medlemmar har 
stöttat oss med medlemsavgiften under dessa år. Det är inte 
många medlemmar som har lämnat oss.  

7. Vår förhoppning under året är att vi skall stärka sällskapet med 
fler medlemmar från våra jubileums-caféer i kommunerna. 

8. En viktig uppgift för oss är även att besöka våra 100 års 
jubilerande idrottsföreningar i Hälsingland, Färila IF och Vallsta 
IF som fyller 100 år 2022. 

9. HIHS kommer också att utöka vår hemsida www.HIHS.se med 
två nya underflikar. Det kommer att visas vilka personer från 
Hälsingland som har deltagit i  Paralympiska spel. Det kommer 
även en ny flik som kommer att visa vilka som får utmärkelsen 
Hälsingeguldet-Ungdom. 

Som ni läser kommer det att bli ett intressant år för HIHS 

Styrelsen HIHS 

 

 

 

 

Funderar ni på att åka och kolla på Finnkampen, 
2–5 sept. då har Hälsinglands Idrottshistoriska 
Sällskapet ett kanontips.  

Vår ”expert,” Erik Wiger kommer med all sannolikhet att färdas 

till Helsingfors med Finnkampsbåten. Så vill ni ha en person som 

verkligen kan Finnkamperna (jag tror att han varit på alla Finn-

kamper) till resekompis, slå en signal till:  

Erik Wiger  070-749 00 38, han kan informera er om Finnkampen 

och resan till Helsingfors med Finnkampsbåten. 

Paketpriset från Stockholm är 3 200:-. Till det kommer resan 
till och från Stockholm, som vi kanske kan lösa med samåkning 
eller tåg. Några mål mat tillkommer säkert. 
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Nu är det äntligen dags !!     

Inbjudan till 2022 års Idrottsresa. 
Denna gång ”Styr-man” till Stockholm, för att kolla landskamp i fotboll.  

Vi skall även besöka Stockholms stadion där Sveriges Olympiska 

kommitté och Svenska Friidrottsförbundet tar emot oss. 

 
Preliminärt program för resan 27 – 28  september 2022 

Tisdagen 27 september 

8:00 Avresa Hudiksvall, Söderhamn och vidare mot Stockholm 

 Vi stannar efter vägen för en fikapaus. 

13:00 Lunch på Frösunda gård  

 14:30  Stockholms stadion: Värd: Sveriges Olympiska kommitté 

  Glenn Östh (Pingisspelaren från Söderhamn) tar emot oss.  

19:00 Middag rest. Drama i Mall of Scandinavia, biff Rydberg el röding. 

20:45 Landskamp Sverige–Slovenien (Friends Arena) 

 Logi inkl. frukost Best Western hotell Fridhemsplan i dubbelrum 

   

Onsdag 28 september 

8 – 9 Frukost  

10:00 Stockholms stadion. Värd: Svenska Friidrottsförbundet 

 Kanske Kajsa Bergquist eller Lennart Julin besöker oss ?? 

13:00 Lunch på Frösundagård. 

15:00 Hemresa 
 

Priset: 2.000:- då ingår, resan, logi i dubbelrum, lunch tisdag - onsdag,  

middag tisdag och matchbiljett till landskampen.  

 

Anmälning som är bindande görs genom inbetalning  

2.000:- till: Bankgiro 273–0133 eller Swish 123 038 81 65 

Glöm inte att ange ert namn på inbetalningsalternativen. 

Senast 31 augusti 2022 
 

Frågor om resan besvaras av : Leif Styrman 070-229 93 00 
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ATT HANDLA I GLADA HUDIK, GÅR SOM EN DANS. 
 

Gör ett besök i 
Glada Hudik! 
Här finns den unika miljön och 

Sveriges gladaste Handelsstad med ett 
80 tal butiker, restauranger och caféer 

mitt i centrum. 


